
 
 

Protokół Nr 35 /2010 
z posiedzenia XXXV Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  5 października  2010 roku 
 
 
 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 10.03 
 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wprowadzenie zmian do  porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu  z  poprzedniego  posiedzenia  Sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na rok 

2010. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10.  Zakończenie obrad. 

 
 
 
Ad.  1. Otwarcia posiedzenia XXXV Sesji Rady Gminy dokonał Pan Sławomir Podpora – Przewodniczący 
Rady Gminy. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
 
Ad. 2. Pan Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 radnych obecnych jest 14. Lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 3. Wprowadzenie zmian do porządku obrad. 
 
Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 13 radnych.  
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z  poprzedniego posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół  był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem . Nie wniesiono 
żadnych uwag. 
Za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia sesji głosowało 13 radnych. 
 
Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P. Oleksa – 1)chciałem poruszyć sprawę drogi do Psar Nowin. Na poprzedniej sesji, miesiąc 
temu już było wszystko jasne, miał być ogłoszony przetarg we wrześniu, a za kilka dni się 
okazało, że ta droga z jakichś przyczyn nie będzie zrobiona. Obiecywane było już 3 lata, a do 
tej pory gmina nie załatwiła wszystkich formalności w tej sprawie. Jeden geodeta tego nie 
zrobił, drugi zrobił nawet szybko, ale na koniec okazało się, że jeszcze czegoś brakuje. 
Obiecał mi Wójt tą drogę i nic z tego nie wyszło. Na końcu Wójt obiecuje, że podkłady zrobi 
pod tą drogę, tylko nie wiem kiedy i jak to zrobi. Jeżeli droga jest nie przejęta, to nie wiem 
jak tam można zrobić podkład, a nie można zrobić asfaltu. Wójt ludziom obiecuje, że to 
będzie na wiosnę robione, tylko ta droga była  obiecywana od trzech lat i do tej pory nie jest 
zrobiona, to wątpię żeby na wiosnę Wójt to zrobił. Niech Wójt sobie weźmie to do serca, bo 
jak się coś obiecuje, to trzeba to zrobić. Pracujecie tu tyle lat, a nie umiecie takiej prostej 
sprawy załatwić. 2) chciałem jeszcze Pana Mecenasa zapytać, bo my głosujemy w sprawie 
wielu uchwał a wójt większości tych uchwał nie realizuje. Czy są jakieś konsekwencje wobec 
Wójta, za to że nie jest wykonywane to, co uchwali Rada. Prosiłbym o wyjaśnienie w tej 
sprawie. 
P. Jarosik – termin realizacji drogi w Bartodziejach minął 10 września.  Coś tam się robi, ale 
końca tej roboty nie widać. Kiedy to będzie zrobione? 
P. Mroczkowski J. – 1)przy szkole w Psarach przywieziony jest piasek na drogę i nie jest 
rozwalony , trzeba to wyrównać. 2)co się dzieje w dziale budowlanym urzędu gminy, bo  
słyszałem, że ponad 100 osób, czyli ci co w ostatnich dwóch latach załatwiali jakieś 
dokumenty związane z budową domu mieszkalnego czy gospodarczego, ma wezwanie na 
przesłuchanie. 
P. Radecki – 1) trzeba wyrównać drogę za P. Łachem w Ciólkowie. Wyrwy robią się coraz 
gorsze, asfalt się załamuje. 2)koło P. Włodarczyk nieomal doszło do wypadku, bo krzaki 
zasłaniają całą widoczność, chociaż parę metrów trzeba je wyciąć. 
P. Skoczylas – o przepusty na Sokołowie już tyle lat chodzę, też jest ciągle tylko obiecywane. 
Przy mleczarni miał być przepust zrobiony, czas upływa, a przepustu nie ma. W tej chwili jest 
rozkopany i zagraża bezpieczeństwu ruchu. Na moście, jak się do centrum wjeżdża też jest 
dziura, tylko jest wstążka włożona i kawałek tyczki. 
P. Mroczkowski Wł. – kiedy definitywnie będą przystanki postawione. Przykra jest sprawa 
drogi na Psary Nowiny, bo już dawno miała być zrobiona. 
P. Pudlis – dziwi mnie to, że w innych gminach, w miejscowościach gdzie jest tylko parę 
domów są światła uliczne, a u nas dwie duże wsie i oświetlenia nie ma.  
P. Rutkowski – 1)mam prośbę do pana Wójta, żeby w godzinach od 4.00 do 6.00 rano światła 
się świeciły na drodze 2) na zakręcie koło P. Łacha drzewa rosną przy samej drodze, tam jest 
trochę niebezpiecznie. Mam prośbę, żeby te drzewa wyciąć. 
P. Przew. RG – czy droga na Tocznabiel jest już po przetargu. 
P. Wójt – tak 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej. 
 
P. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu następującym osobom: 
P. Abramczyk – w związku z wejściem w życie z dniem 1 stycznia 2010 r. ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157 poz. 1240 ze zm.) zachodzi 
konieczność określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, a w szczególności 
określenia zgodnie a art. 234 ust. 4 : 
- wymaganej szczegółowości projektu budżetu, 
- terminów obowiązujących w toku prac nad projektem uchwały budżetowej, 
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- wymogów dotyczących uzasadnienia i materiałów informacyjnych, których Wójt przedłoży 
organowi stanowiącemu wraz z projektem uchwały budżetowej. 
P. Pudlis – w uchwale nie ma żadnych terminów ani dat, kiedy ten budżet ma wejść w życie. 
P. Abramczyk – teraz będą zaczynały się prace nad projektem. Wójt będzie występował z 
pismem do kierowników jednostek o przedłożenie planów finansowych, bo jest zobligowany 
do przedłożenia  projektu uchwały na przyszły rok do 15 listopada 2010 r. do RIO i Radzie 
Gminy. 
P. Jarosik – w uchwale jest napisane, że Komisja Budżetowa musi niezwłocznie przekazać 
projekt do Rady Gminy, to w ciągu ilu dni ma przekazać ten projekt . 
P. Abramczyk – niezwłocznie to znaczy w ciągu 7 dni. Jeżeli Wójt złoży na ręce 
Przewodniczącego RG projekt 14 listopada, to Przewodniczący ma 7 dni od tej daty na 
przekazanie projektu stałym komisjom do zaopiniowania. 
P. Sekretarz – ten rok jest wyjątkowy i te terminy , o których mówi Pani Księgowa nie będą 
aktualne, bo 12 listopada Rada się rozwiązuje i Przewodniczący RG już nie będzie istniał. Ta 
procedura będzie obowiązywała nową Radę od następnego roku. 
 
P. Abramczyk odczytała uchwałę w w/w sprawie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
Uchwała Nr XXXV/210/2010 w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej została 
podjęta. 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na rok 
2010. 
 
P. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu następującym osobom: 
P. Abramczyk – Zmiany po stronie dochodów : 
Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
Zwiększenie planu dochodów w rozdziale 90095 o kwotę 1.563,00 zł z tytułu wpływów z 
różnych dochodów (wpływy z opłat i kar za korzystanie ze środowiska) 
Zmiany po stronie wydatków : 
Dział 010  Rolnictwo i łowiectwo 
Rozdział 01010  Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi 
Zwiększa się plan wydatków o kwotę 15.000,00 zł na zakup energii na stacjach 
wodociągowych 
Zmniejsza się plan wydatków majątkowych o kwotę 5.300,00 zł dotyczący zadania 
inwestycyjnego pn. „Zakup oprogramowania woda-ścieki” w związku z niższymi niż 
pierwotnie planowano wydatkami poniesionymi na to zadanie. 
Dział 600  Transport i łączność 
Rozdział 60016 Drogi publiczne i gminne 
Zwiększa się plan wydatków o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup kruszywa na 
drogi gminne oraz usługi związane ze żwirowaniem dróg. 
Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 5.800,00 zł dot. planowanego zadania 
inwestycyjnego pn. „Modernizacja (przebudowa) drogi dojazdowej do gruntów rolnych wsi 
Bartodzieje” w związku z niższą kwotą po rozstrzygnięciu procedury przetargowej.  
Zmniejsza się plan wydatków majątkowych o kwotę 16.000,00 zł dot. planowanego zadania 
inwestycyjnego pn. Przebudowa drogi gminnej Psary-Psary Nowiny celem zwiększenia planu 
wydatków majątkowych na zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa drogi gminnej Zambski 
Kościelne – Tocznabiel. 
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W załączniku wydatków na zadania inwestycyjne na 2010 rok nieobjęte wieloletnimi 
programami inwestycyjnymi dokonuje się również zmiany w źródłach finansowania 
inwestycji: 
Przebudowa drogi gminnej Psary-Psary Nowiny - zmniejsza się planowaną emisję obligacji 
zwiększa się plan w dochodach własnych.  
Przebudowa drogi gminnej Zambski Kościelne – Tocznabiel - zmniejsza się planowaną 
emisję obligacji zwiększa się plan w dochodach własnych.  
Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 
Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
Zmniejsza się plan wydatków na zakup energii oraz usług pozostałych o kwotę 15.000,00 zł 
celem zwiększenia planu wydatków na zakup energii w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Dział 750 Administracja publiczna 
Rozdział 75056 – Spis powszechny i inne 
Zmniejsza się plan wydatków na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 3.589,00 zł 
celem zabezpieczenia planu wydatków na składki na ubezpieczenia społeczne oraz fundusz 
pracy od dodatków spisowych w kwocie 2.019,00 oraz na nagrody dla gminnych komisarzy 
spisowych w kwocie 1.570,00 zł. 
Rozdział 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego 
Utworzenie planu wydatków w kwocie 12.000,00 zł na zakup książek promujących gminę 
Obryte. 
Dział 801 Oświata i wychowanie 
Dokonuje się zmian w planach wydatków placówek oświatowych.  
Zespół Placówek Oświatowych w Obrytem 
Rozdział 80101 Szkoły podstawowe 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
wynagrodzenia osobowe pracowników- 43.000zł, składki na ubezpieczenia społeczne- 
8.000zł, składki na Fundusz Pracy – 2.000zł 
 celem zabezpieczenia środków na : 
- wynagrodzenia osobowe pracowników w dziale 801 rozdział 80103- 1.100zł, 
 rozdział 80104 – 4.600zł, 
- składki na ubezpieczenia społeczne w dziale 801 rozdział 80104 – 1.300zł 
- składki na Fundusz Pracy w dziale 801 rozdział 80104-210zł 
- na realizację zadań statutowych, w tym: zakup  materiałów i wyposażenia w dziale 801 
rozdział 80101- 22.790zł 
oraz zabezpieczenie środków na wypłatę wynagrodzeń osobowych – 18.000zł  i zakup 
materiałów i wyposażenia- 5.000 zł  w Publicznym Gimnazjum w Obrytem na łączną kwotę 
23.000zł  
Rozdział 80103 Oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, tym: składki na 
ubezpieczenia społeczne-200 zł celem  zabezpieczenia środków na wynagrodzenia osobowe 
pracowników w dziale 801 rozdział 80103-200 zł 
Rozdział 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, tym:  
składki na Fundusz Pracy – 100 zł celem  zabezpieczenia środków na wynagrodzenia 
osobowe pracowników w dziale 801 rozdział 80148-100zł  
Rozdział 85401 Świetlice szkolne 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
wynagrodzenia osobowe pracowników- 9.000zł, składki na ubezpieczenia społeczne- 1.400zł,  
celem zabezpieczenia środków na : 
- wynagrodzenia osobowe pracowników w dziale 801 rozdział 80104- 3.400zł,  
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rozdział 80148 – 1.000zł 
-    na realizację zadań statutowych, w tym : zakup materiałów  i wyposażenia 
 w dziale 801 rozdział 80104 -5.000 zł oraz  rozdział 801048 – 1.000zł 
Publiczna Szkoła Podstawowa  w Zambskach Kościelnych 
Rozdział 80101 Szkoły podstawowe 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
wynagrodzenia osobowe pracowników- 17.000zł, składki na ubezpieczenia społeczne- 
3.000zł, składki na Fundusz Pracy – 1.000zł celem zabezpieczenia środków na : 
- realizację zadań statutowych, w tym: zakup materiałów i wyposażenia w dziale 801 
 rozdział 80101- 7.000zł 
oraz zabezpieczenie środków na wypłatę wynagrodzeń osobowych w dziale 801 rozdział 
80103 – 1.000zł ,  zakup materiałów i wyposażenia  w dziale 801 rozdział 80101 – 9.000zł  w 
Publicznej Szkole Podstawowej w Sokołowie Włościańskim oraz zakup materiałów i 
wyposażenia w dziale 801 rozdział 80110- 4.000 zł w Publicznym Gimnazjum w Obrytem. 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Gródku Rządowym 
Rozdział 80101 Szkoły podstawowe 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
wynagrodzenia osobowe pracowników- 11.000zł, składki na ubezpieczenia społeczne- 
1.200zł, składki na Fundusz Pracy – 400zł celem zabezpieczenia środków na :realizację zadań 
statutowych w tym: zakup materiałów i wyposażenia w dziale 801 rozdział 80101- 9.600 zł 
oraz zakup usług remontowych w dziale 801 rozdział 80101- 3.000zł 
Rozdział 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym : 
wynagrodzenia osobowe pracowników – 1.000zł celem zabezpieczenia środków na wydatki 
związane z realizacją zadań statutowych ,w tym zakup usług remontowych w dziale 801 
rozdział 80101 – 1.000zł 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Psarach 
 
Rozdział 80110 Gimnazja 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
składki na Fundusz Pracy –1.000zł celem zabezpieczenia środków na : wydatki 
związane z realizacją zadań statutowych, w tym: zakup materiałów i wyposażenia w 
dziale 801 rozdział 80110 – 1.000 zł 
 
Rozdział 85401 Świetlice szkolne 
Zmniejszenie planu wydatków na świadczenia na rzecz osób fizycznych, w tym: 
wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń – 700zł celem zabezpieczenia środków 
na realizację zadań statutowych, w tym: zakup materiałów i wyposażenia w dziale 801 
rozdział 80110- 700 zł 
 
Zmniejszenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w tym: 
wynagrodzenia osobowe pracowników- 8.000zł, składki na ubezpieczenia społeczne- 
1.000zł, składki na Fundusz Pracy – 100zł celem zabezpieczenia środków na  realizację 
zadań statutowych, w tym: zakup materiałów i wyposażenia w dziale 801 rozdział 
80110-9.100 zł 
 
 

          

Dział 852 Pomoc społeczna 
Rozdział 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki 
na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego 
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Po dokonaniu analizy planu wydatków w Ośrodku Pomocy Społecznej dokonano przeniesień 
pomiędzy grupami wydatków. Zmniejsza się wydatki na świadczenia na rzecz osób 
fizycznych kwotę 601,00 zł, wynagrodzenia osobowe o 338,00 zł, zakup materiałów i 
wyposażenia o 1.500,00 zł, celem zwiększenia planu wydatków na składki na ubezpieczenia 
społeczne i fundusz pracy w kwocie 338,00 zł, oraz zakup akcesoriów komputerowych w 
kwocie 2.101,00 zł 
Rozdział 85295 Pozostała działalność 
Zmniejszenie planu wydatków na programy z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. 
1 pkt 2 i 3 (Poakcesyjny Program Wsparcia Obszarów Wiejskich) o kwotę 1.100,00 zł w 
budżecie Publicznej Szkoły Podstawowej w Gródku Rządowym w związku z informacją, że 
ww. środki nie zostaną wykorzystane i zwiększenie o ww. kwotę planu wydatków na 
PPWOW w budżecie Urzędu Gminy. 
Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
Rozdział 90001 gospodarka ściekowa i ochrona wód 
Zwiększa się plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia oraz zakup usług 
pozostałych o kwotę 23.000,00 zł. w związku z wyższym niż pierwotnie planowano 
wykonaniem wydatków. 
Rozdział 90003 Oczyszczanie wsi i miast 
Zmniejszenie planu wydatków na zakup usług pozostałych o kwotę 3.000,00 zł celem 
zwiększenia planu wydatków w rozdziale 90001. 
Rozdział 90015 Oświetlenie ulic placów i dróg 
Zmniejsza się plan wydatków o kwotę 15.000,00 zł na zakup usług pozostałych celem 
zwiększenia planu wydatków w rozdziale 60016 na żwirowanie dróg gminnych. 
Wprowadza się plan wydatków w kwocie 50.000,00 zł w związku z planowaną inwestycją  
pn. „Remont oświetlenia ulicznego we wsi Tocznabiel” 
Rozdział 90095 Pozostała działalność 
 Zwiększenie planu wydatków na zakup usług pozostałych o kwotę 1.563,00 zł. Powyższe 
środki po stronie dochodów to wpływy do budżetu gminy z tytułu opłat i kar za korzystanie 
ze środowiska 
Dział 926 Kultura fizyczna i sport 
Rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu 
Zmniejsza się plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia 300,00 zł zakup usług 
pozostałych 500,00 zł oraz różne opłaty i składki 300,00 zł w celu zwiększenia planu 
wydatków na wynagrodzenia bezosobowe w kwocie 1.100,00 zł z przeznaczeniem na 
pokrycie wydatków związanych z sędziowaniem na meczach piłkarskich oraz 
zabezpieczeniem medycznym. 
P. Pudlis – co oznacza zmniejszenie wydatków o 15.000,00 zł na oświetlenie. Czy to lampy 
będą wyłączane. 
P. Abramczyk – to nie jest zdjęte z zakupu energii, tylko z usług pozostałych. 
P. Oleksa – jeżeli droga Psary Nowiny ma nie być robiona, to czy obligacji będziemy 
emitować mniej, czy one pójdą na inne cele. 
P. Abramczyk – w tej chwili te 16.000,00 zł, które jest dołożone do drogi Zambski – 
Tocznabiel, to jest wzięte z obligacji przeznaczonych na drogę w Psarach. Ale pozostała 
kwota, jeżeli ta inwestycja nie będzie realizowana, to nie będzie emisji obligacji w tej kwocie. 
P. Radecki – o co chodzi ze zmniejszeniem na płace bezosobowe. 
P. Abramczyk – okazało się, że szkoły mogą sobie pożyczać pieniądze, w związku z tym, że 
w zeszłym roku jak był planowany budżet w szkołach, nie wiadomo było, jaka będzie 
struktura zatrudnienia we wrześniu tego roku. A budżet jest planowany na rok następny 
według struktury zatrudnienia jaka jest obecnie. Więc czasami trzeba trochę środków 
przenieść między szkołami. 
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P. Przew. RG – w dziale 926 kultura fizyczna i sport jest mowa o zapłacie sędziom na 
meczach piłkarskich i zabezpieczeniu  medycznym. Czy jest podstawa prawna na to, żeby 
gmina utrzymywała prywatny klub. 
P. Mecenas -  musiałbym zobaczyć tą umowę i wtedy udzielę odpowiedzi na to pytanie. 
 
P. Abramczyk odczytała uchwałę w w/w sprawie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXV/211/2010 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na rok 
2010 została podjeta. 
 
Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu następującym osobom: 
 
P. Wójt – 1)dot. interpelacji P. Oleksy – rozumiem Pana rozgoryczenie i żal. Gdyby to była 
droga gminna, nie byłoby problemu, ale to jest droga leśna. Miała być to tylko formalność, 
ale wrócił dyrektor z urlopu i zażądał planu zagospodarowania przestrzennego, a tu wchodzi 
w grę Natura 2000 i pół roku trzeba czekać. Nikt nie mógł przewidzieć, że taka sytuacja 
będzie i nic na to poradzić nie można. Moja wina, że geodety nie zmieniłem wcześniej. A 
proszę mi powiedzieć, jakich uchwał nie realizuję. 
P. Oleksa – w budżecie na 2010 r. zaplanowany jest remont drogi w Psarach, a wykonany nie 
będzie. 
P. Abramczyk – jeżeli ta inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku, to trzeba ją 
przenieść do zadań wieloletnich. 
P. Wójt – 2)dot. interpelacji P. Jarosika – wczoraj zobowiązałem wykonawcę, żeby  
przyśpieszył te prace na drodze w Bartodziejach, 3) dot. interpelacji P. Mroczkowskiego J. – 
wyślę P. Pęka ,to wyrówna ten piasek.  
P. Oleksa -  co z krzakami przy drodze, miały zostać wycięte. 
P. Wójt – pismo złożyłem do Nadleśnictwa i wyrazili zgodę na wycięcie. Co do działu 
zagospodarowania przestrzennego, to dwa czy trzy lata temu decyzje o warunkach zabudowy 
wydawała P. Malinowska i brała za to 300 zł do ręki. Ktoś doniósł, że robiła to nielegalnie. 
Po prostu nie dawała pokwitowań ani żadnych rachunków a jak się bierze pieniądze, to się 
powinno wystawić dokument, że kasa wpłynęła i rozliczyć się z tego w Urzędzie Skarbowym. 
P. Malinowska prawdopodobnie tego nie robiła. Policja prowadzi dochodzenie w tej sprawie i 
przesłuchuje wszystkich, którzy w ciągu tych lat załatwiali decyzje o warunkach zabudowy. 
P. Sekretarz – żeby była jasność, jest powiązanie między Gminą a P. Malinowską, ale 
dochodzenie prowadzone jest w sprawie P. Malinowskiej. Ona pobierała należności za 
wykonaną pracę, ma prywatną działalność, a wiadomo za darmo nikt nic nie zrobi. Ale 
wygląda na to, że nie od wszystkich odprowadzała podatek do Urzędu Skarbowego. W 
związku z tym jest prowadzona weryfikacja wszystkich jej wykonanych robót, dlatego są 
wzywani ludzie, żeby tą sprawę wyjaśnić. Nas to nie dotyczy, gdyż jest to obywatelka 
Wyszkowa i jeżeli robiła to wbrew prawu, to poniesie tego skutki. Więc nie ma to nic 
wspólnego z Urzędem Gminy i z P. Godlewską, która zajmuje się u nas budownictwem.  
P. Smyk – to Urząd Gminy powinien jakiś dokument wystawiać, że P. Malinowska te 
pieniądze brała. 
P. Sekretarz – Gmina nie mogła tego robić, bo ludzie którzy chcieli stawiać dom zwracali się 
bezpośrednio do tej Pani i jej za to płacili. Dochodzenie trwa w tej sprawie.  
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P. Wójt - 4)dot. interpelacji P. Radeckiego – P. Strzyżewski w listopadzie skosi te krzaki na 
całej drodze.   
P. Radecki – a co z tym dołkiem na drodze. 
P. Wójt -  gruzu wam nie przywiozę, trzeba piasku nawieść.  
P. Pudlis – jak się wyjeżdża z Ciółkowa, naprzeciwko P. Łachów, też krzaki zarosły i 
niebezpiecznie jest wyjeżdżać. 
P. Wójt – mam dwóch pracowników, teraz czyszczą 1,5 km kanału, więc na razie na 
sprzątanie drogi ich nie skieruję. 
P. Oleksa – na Skłudach nie ma dojazdu do P. Kaczmarczyka. On daje swój żwir, żeby mu 
tylko  tą drogę zrobić. 
P. Wójt – powiem P. Kurowskiemu, żeby tam pojechał. 5)dot. interpelacji P. Skoczylasa – nie 
ma co się denerwować. Jest sołtys i powinien się zająć takim drobiazgiem. 
P. Skoczylas – jak się komuś coś mówi, to trzeba to zrealizować. Miał przyjechać P. Pęk i 
cały kanał oczyścić. Teraz w rowie jest dużo wody, ludzie nie mogą na pole wejść. 
P. Oleksa – u P. Suchty leżą kręgi, też miały być dawno założone.  
P. Wójt - 6)dot. interpelacji P. Mroczkowskiego Wł. – kwestia 2 tygodni i przystanki będą 
postawione. 7)dot. interpelacji P. Pudlisa – w przyszłym roku założymy oświetlenie na 
długości 2 km. 8) dot. interpelacji P. Rutkowskiego – zadzwonię do P. Banaszka, niech 
ustawi, żeby lampy się świeciły od 4.00 do 6.00 rano, bo rzeczywiście jest jeszcze ciemno o 
tej porze. Krzaki też P. Strzyżewski powycina.  
Wpłynęło też podanie od P. Chmiel z Zambsk Kościelnych, że przez środek podwórka spływa 
im woda z pól. Nie wiem za bardzo jak do tego podejść. Założymy kręgi, ale one będą się 
zapychały. 
P. Przew. RG – ja sprawę skierowałem do radnych, żeby wiedzieli o co chodzi. Prawda jest 
taka, że z całych pól woda do rzeki spływa przez ich posesję. Budynek już jest podmyty 
całkowicie. Tam jest 50 m, ale nie musimy zrobić od razu wszystkiego. Można stopniowo 
zakładać kręgi. 
P. Wójt – naprzeciwko P. Chmiel mieszka P. Wiaterek przez którego posesję też ta woda 
spływa. Więc u niego też trzeba kręgi pozakładać. A pieniędzy nie ma w budżecie na te kręgi. 
Tam najlepiej by było zrobić koryto, czymś je przykryć i niech ta woda sobie płynie.  
P. Przew. RG – Rada zobowiązuje Pana Wójta do załatwienia tego tematu. 
P. Mroczkowski J. – my zajmujemy się błahymi sprawami, zamiast podjąć się potężnych 
spraw, postarać się o środki unijne, zmobilizować Wójta. Cieszy mnie to, że dzisiaj pewna 
grupa radnych obudziła się pod koniec tej kadencji i zaczynają dopiero podsumowywać to, co 
zrobili. Po części to jest nasza wina, że daliśmy Wójtowi wolną rękę. To Rada powinna 
mobilizować Wójta i wymagać realizacji pewnych spraw. Nie można powiedzieć, że Wójt nic 
nie zrobił, bo to by było krzywdzące i dla nas i dla Wójta. Ale rzeczywiście przy tych 
możliwościach, jakie dawało wejście do Unii i tych środkach, jakie można było pozyskać to 
my praktycznie nic nie zrobiliśmy. A potrzeby Gminy są duże.  Przez 7 lat nawet jednego 
przyłącza kanalizacyjnego nie zrobiliśmy. Była walka o kawałek placu pod oczyszczalnię, a 
tam już dawno powinna być zrobiona kanalizacja. W Psarach była oddana do użytku i 
Bartodzieje miały być zaraz podłączone, do dziś nie są i nie wiadomo kiedy będą. 
Rzeczywiście jest kryzys i może ciężko pozyskać środki, ale sąsiednie gminy jakoś działają. 
W Sadykrzu tak samo był problem, radni czekali, że koszty przyłącza będą malały, a nic się w 
tej sprawie nie dzieje. Jest parę dróg zrobionych, ale przede wszystkim dzięki inwestycji 
powiatowej w Psarach i Gródku. Ile było kłótni z chodnikami, wjazdami i przystankami. Wójt 
powinien tego dopilnować. Nie musi Pan osobiście wszędzie chodzić, ma Wójt od tego 
pracowników.  
P. Wójt – wszystko się zawsze rozbija wokół pieniędzy. Wszystko dużo kosztuje. Ile mamy 
podatków, tyle ściągamy – czyli ok. 900 000 zł rocznie. I tych pieniędzy nam nie starcza, 
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więc bierzemy jeszcze kredyty. Jeżeli chodzi o środki unijne, to wnioski składaliśmy 
wszędzie, gdzie się dało. Hydrofornia w Cyganach będzie kosztowała nas prawie 1.100.000 
zł, ale musimy ją zrobić, bo wody w gminie brakuje. Mieszkańcom działek letniskowych nie 
zakręcę wody, bo wtedy Zambski też nie będą miały. Na co możemy , to środki pozyskujemy.  
P. Oleksa – czy Wójt zaczął już robić Plan Zagospodarowania Przestrzennego na drogę do 
Psar Nowin. 
P. Wójt – na następnej sesji będzie wprowadzony punkt dot. planu, na komisjach będzie 
omawiany. 
 
Ad. 9. Wolne wnioski i informacje. 
 
P. Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu następującym osobom: 
P. Radecki – kiedy będzie otwarcie szpitala na Popławach. 
P. Sekretarz -  23 października 2010 r. jest uroczyste otwarcie szpitala, później przenoszenie 
starego szpitala do nowego i następnie zamknięcie starego szpitala. Na razie nie wiemy jaka 
będzie forma przenoszenia pacjentów, ordynatorzy przy pomocy innych szpitali o tym 
dyskutują, bo to nie jest takie proste. Więc na razie nie mogę powiedzieć, kiedy pierwsi 
pacjenci pojawią się w nowym szpitalu.  
P. Pudlis – co do inwestycji realizowanych w naszej gminie, jak zostałem radnym byliśmy na 
3 miejscu w Polsce. Jak weszliśmy do Unii, to zamiast mieć więcej, to mamy coraz mniej. Jak 
się rozwiąże sejm, to mają przydzielić 9.000.000 zł na odprawy, a my tu nic nie dostaniemy. 
Kiedyś były na koniec Sesje uroczyste, radni i sołtysi dostawali nagrody pieniężne. Ja jestem 
12 lat w Radzie i sporo dla tej gminy zrobiłem. Za samo „dziękuję” mamy odejść. 
P. Przew. RG – 26 października o godz. 15.00 mamy zaplanowaną roboczo- uroczystą Sesję i 
obiad w restauracji „Sonata” w Rząśniku, zależy ile tematów będzie do omówienia. To będzie 
nasza ostatnia Sesja, więc dobrze by było, żeby wszyscy radni byli obecni.  
P. Sekretarz – na drogę przy  ul. Tartacznej w Pułtusku został złożony przez powiat wniosek o 
dofinansowanie a Burmistrz Pułtuska nie partycypuje w kosztach i nie podpisał porozumienia 
o partnerstwie, za co dostaje się punkty. Ostatnim razem zabrakło nam 12 punktów, żeby tą 
drogę realizować. Nie należy ona do Gminy Obryte, ale każdy z tej drogi korzysta. Burmistrz 
tłumaczy, że za późno dowiedział się o tym, chociaż miał tyle czasu, żeby zdążyć zwołać 
Sesję nadzwyczajną i podpisać z nami taką umowę. Nasza Gmina podpisała umowę o 
partnerstwo w takiej korzystnej sytuacji, że tym razem nie dokładaliśmy własnych środków 
finansowych, tylko wprowadziliśmy te z poprzedniego roku, jako ciąg drogowy i  że te 
pieniądze to jest nasz udział .  
 
Ad. 10. Zakończenie obrad. 
 
Godz. 11.26 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie XXXV Sesji Rady 
Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
        Przewodniczący Rady Gminy 
          
                           /Sławomir Podpora/ 
 


